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Journal nr.: 

007516-2014 

Sag nr.  178 

 
 

Spørgsmål til Byrådet fra borgerne 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Intet. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

024295-2013 

Sag nr.  179 

 
 

Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

024294-2013 

Sag nr.  180 

 
 

Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Intet. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 

 

  

 

Sager til orientering 
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Journal nr.: 

018164-2014 

Sag nr.  181 

 
 

Tilladelse til at andre kommuner kan 
foretage vielser i Frederikssund Kom-
mune 

Lovgrundlag: Ægteskabsloven § 18, stk. 3. 

Vejledning om behandling af ægteskabssager. 

Sagsfremstilling: Ministeriet for børn, ligestilling, integration og sociale forhold har den 19. juni 

2014 sendt en meddelelse om, at Folketinget har vedtaget en ændring af æg-

teskabsloven. Ændringen gør det muligt for kommunerne at foretage vielser 

uden for kommunen. Dette kan for eksempel være på en fjord, på havet (på 

dansk territorium) eller i en anden kommune. 

 

Hvis en kommune efter anmodning fra det kommende ægtepar ønsker at fore-

tage en vielse i en anden kommune, skal dette dog forudgående godkendes af 

den anden kommune. Det er årsagen til, at denne sag bringes frem for Byrå-

det. 

 

De nye regler trådte i kraft den 1. juli 2014. 

 

Når en kommune foretager en borgerlig vielse, foregår vielsen på det sted, 

som kommunen har anvist til vielsen. Det kan eksempelvis være et særligt 

vielseslokale, der er indrettet hertil, byrådssalen eller lignende. I Frederikssund 

foretages vielser som udgangspunkt i byrådssalen.  

 

Kommunen kan tillade, at vielser foretages et andet sted i kommunen, for 

eksempel i parternes egen have, i en skov eller, jævnfør de nye regler, et sted 

i en anden kommune, på fjorden eller på havet, men kommunen er ikke for-

pligtet til det. 

Hvis en vielse skal foretages i en anden kommune, skal den anden kommune 

godkende dette inden vielsen. 

En kommunes godkendelse af, at en anden kommune foretager en vielse i 

kommunen, vil kunne gives fra sag til sag. Kommunen kan imidlertid også 

vælge generelt at godkende, at en eller flere kommuner - eventuelt alle kom-

muner - må foretage vielser i kommunen. 

 

Sager til behandling 
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Hvis en kommune ikke ønsker, at andre kommuner foretager vielser i kommu-

nen, kan kommunen afslå at godkende dette fra sag til sag, eller kommunen 

kan generelt meddele alle landets kommuner eller nogle kommuner, at kom-

munen ikke vil godkende, at andre kommuner foretager vielser i kommunen. 

Det er vielsesmyndigheden (borgmesteren), der har kompetencen til at beslut-

te, om kommunen vil tilbyde, at vielser foretages andre steder i eller uden for 

kommunen end det sted, som er anvist hertil. 

 

Det er kommunen (Byrådet), der har kompetencen til at beslutte, om andre 

kommuner må foretage vielser i kommunen. 

 

Hvis en vielse bliver foretaget et andet sted end det sted, som kommunen har 

anvist, kan kommunen kræve, at parterne betaler de ekstra udgifter, som kan 

være forbundet med det, eksempelvis udgifter til transport. Kommunen kan i 

den forbindelse ikke fastsætte et fast gebyr for vielser, der foretages et andet 

sted end det sted, som kommunen har anvist. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller til Byrådet, at:  

1. Byrådet godkender en generel tilladelse til, at andre kommuners 

borgmestre og giftefogeder må foretage vielser i Frederikssund Kom-

mune 

2. Brudeparrene skal pålægges at dække transportudgifter ved vielser, 

som Frederikssund Kommune foretager i andre kommuner.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt, idet der dog ikke opkræves betaling for transportudgifter ved vielser, 

som Frederikssund Kommune foretager i andre kommuner. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

021886-2013 

Sag nr.  182 

 
 

Årsregnskab 2013 - Årsberetning 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 45 samt budget- og regnskabssystem for 

kommuner, afsnit 7. 

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte på sit møde den 30. april 2014 at oversende Frederikssund 

Kommunes regnskab 2013 til revisionen. Der er efterfølgende flyttet 45,1 mio. 

kr. mellem to funktioner på balancen, efter anvisning fra kommunens revision. 

Flytningen er af ren teknisk karakter og ændrer intet ved det samlede regn-

skabsresultat. 

Kommunens revision BDO har den 15. august 2014 afgivet beretning nr. 7 

vedrørende revision af årsregnskab 2013. Sagen forelægges Økonomiudvalg 

og Byråd. 

Den overordnede konklusion på den udførte revision er: 

BDO har ved revisionen ikke konstateret forhold af en sådan væsentlighed 

eller karakter, at det kommer til udtryk i påtegningen af årsregnskabet. Regn-

skabet er påtegnet uden forbehold. 

Revisionen har ikke givet anledning til bemærkninger i beretningen for 2013. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Der er ikke yderligere økonomiske bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at: 

1. Revisionsberetning nr. 7 vedrørende revision af årsregnskab 2013 ta-

ges til efterretning. 

2. Regnskab 2013 godkendes endeligt. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

BDO revision gennemgik hovedpunkterne i revisonsberetning nr. 7 og vurde-

ringen af regnskab 2013. 

 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Revisionsberetning nr. 7 vedr. regnskabsår 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2237300.pdf
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Journal nr.: 

001576-2014 

Sag nr.  183 

 
 

Samlet budgetopfølgning 30. juni 2014 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 40. 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Økonomi foretaget en budgetopfølgning 

pr. 30. juni 2014. 

Budgetopfølgningen indeholder resultatet af udvalgsbehandlinger i Uddannel-

sesudvalget, Fritidsudvalget, Sundhedsudvalget, Velfærdsudvalget, Vækstud-

valget samt Teknisk Udvalg og Økonomiudvalget med henblik på Byrådets 

endelige godkendelse af de bevillingsmæssige konsekvenser. 

Resultat af budgetopfølgning pr. 30. juni 2014 

1.000 kr. Budget pr. 

31. marts  

Egentlig Mellem 

udvalg 

Total Korrigeret 

budget 

Drift 2.614.373 -12.059 -3.659 -15.718 2.598.655 

Anlæg 145.120 -27.081 0 -27.081 118.039 

Skatter, 

tilskud og 

udligning 

-2.696.174 -2.420 3.659 1.239 -2.694.935 

Renter 17.997 -3.300 0 -3.300 14.697 

Finansielle 

poster 
32.479 1.900 0 1.900 34.379 

Forsyning 1.059 0 0 0 1.059 

I alt 114.854 -42.960 0 -42.960 71.894 

Samlet set giver budgetopfølgningen anledning til en tillægsbevilling på -43 

mio. kr. (mindreudgift), som er sammensat af en tillægsbevilling vedrørende 

skatter, tilskud og udligning på 1,2 mio. kr. (merudgift), en tillægsbevilling på 

driften på -15,7 mio. kr. (mindreudgift), en tillægsbevilling vedrørende renter 

på -3,3 mio. kr. (mindreudgift), en tillægsbevilling på de finansielle poster på 

1,9 mio. kr. (merudgift) samt en tillægsbevilling vedrørende anlæg på -27,1 

mio. kr. (mindreudgift). 
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Herefter budgetteres med med et underskud på 71,9 mio. kr., hvilket er 11,4 

mio. kr. bedre end oprindeligt forventet. 

Som udgangspunkt forventes der i 2014 samme niveau i forhold til overførsler 

på drifts- og anlægsområdet som i de foregående år, svarende til 20 mio. kr. 

på driften og 20 mio. kr. på anlæg. 

Endvidere vurderes det på nuværende tidspunkt, at den indarbejdede budget-

buffer på 15 mio. kr. ikke anvendes i år. 

Tages der højde herfor fås et forventet underskud på 16,9 mio. kr., hvilket er 

66,4 mio. kr. bedre end forventet. 

Driftstillægsbevilling fordelt på udgiftskategorier 

1.000 kr. Budget pr. 

30. juni 

Egentlig Mellem 

udvalg 

Total Korrigeret 

budget 

Serviceudgifter 1.960.315 1.108 0 1.108 1.961.423 

Overførselsudgifter 411.959 -6.727 0 -6.727 405.232 

Forsikrede ledige 90.563 -6.440 -3.659 -10.099 80.464 

Central refusions-

ordning 
-12.890 0 0 0 -12.890 

Aktivitetsbestemt 

medfinansiering 
179.139 0 0 0 179.139 

Ældreboliger -14.713 0 0 0 -14.713 

I alt 2.614.373 
-

12.059 
-3.659 

-

15.718 
2.598.655 

I forhold til driften giver budgetopfølgningen anledning til en tillægsbevilling 

på -15,7 mio. kr., hvorefter det korrigerede budget udgør 2,599 mia. kr. Grun-

den til at overførsler mellem udvalg ikke går i nul er, at de -3,659 mio. kr. 

overføres til skatter, tilskud og udligning, under finansieringsdelen af Økono-

miudvalget, med henblik på at dække forventet midtvejsregulering vedrørende 

beskæftigelsestilskud.  

I forhold til serviceudgifter giver budgetopfølgningen anledning til en til-

lægsbevilling på 1,1 mio. kr., der bl.a. skyldes en tillægsbevilling under Ud-

dannelsesudvalget på 0,7 mio. kr. til økonomisk kompensation som følge af 

udfasningen af 60 års reglen for lære. Lønstigningen kompenseres over blok-

tilskuddet til kommunerne. Herefter udgør det korrigerede budget 1,961 mia. 
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kr., hvilket er en smule (0,2 pct.) over Frederikssunds sigtepunkt på 1,957 

mia. kr. 

I forhold til overførselsudgifter giver budgetopfølgningen anledning til en 

tillægsbevilling på -6,7 mio. kr. Tillægsbevillingen skyldes primært færre udgif-

ter til ledige under Vækstudvalget. Det bemærkes i den forbindelse, at min-

dreforbruget modsvares af et tilsvarende lavere kommunalt tilskud, da det er 

en tendens på landsplan, at kommunernes udgifter til overførselsudgifter er 

nedjusteret. 

I forhold til forsikrede ledige giver budgetopfølgningen anledning til en til-

lægsbevilling på -6,4 mio. kr., hvilket bl.a. skyldes færre forsikrede ledige. På 

samme måde som under overførselsudgifter bemærkes det, at mindreforbru-

get modsvares af tilsvarende lavere beskæftigelsestilskud, idet faldet i antallet 

af forsikrede ledige er udtryk for en landsdækkende tendens. 

For en nærmere gennemgang af tillægsbevillinger fordelt på drift, anlæg mv. 

henvises til vedhæftede oversigtsnotat.  

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. juni 2014 giver anledning til tillægsbevillinger på i 

alt -43 mio. kr., der fordeler sig på følgende måde: 

 -15,718 mio. kr. på drift.  

 -27,081 mio. kr. på anlæg.  

 1,239 mio. kr. vedr. skatter, tilskud og udligning.  

 -3,300 mio. kr. vedr. renter.  

 1,900 mio. kr. vedr. finansielle poster. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Uddannelsesudvalget, Fritidsudvalget, Sundhedsudvalget, Velfærdsudvalget, 

Vækstudvalget, Teknisk Udvalg og Økonomiudvalget har indstillet budgetop-

følgningen for deres områder til Byrådets godkendelse. 

Økonomichefen anbefaler på baggrund af fagudvalgenes behandling af de 

enkelte områder, at det over for Byrådet anbefales, at: 

1. Tillægsbevilling på -15,718 mio. kr. (mindreudgift) på drift godkendes.  

2. Tillægsbevilling på -27,081 mio. kr. (mindreudgift) på anlæg godken-

des.  

3. Tillægsbevilling på 1,239 mio. kr. (merudgift) vedr. skatter, tilskud og 

udligning godkendes.  

4. Tillægsbevilling på -3,300 mio. kr. (mindreudgift) vedr. renter god-

kendes.  

5. Tillægsbevilling på 1,900 mio. kr. (merudgift) vedr. finansielle poster 

godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Oversigtsnotat 300614 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2252019.pdf
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Journal nr.: 

014343-2014 

Sag nr.  184 

 
 

Lokationer for valg og folkeafstemnin-
ger samt etablering af korps af frivilligt 
tilforordnede 

Lovgrundlag: Lov om ændring af lov om kommunernes styrelse, regionsloven, lov om valg til 

Folketinget, lov om valg af danske medlemmer til Europa-Parlamentet og lov 

om kommunale og regionale valg. 

Bekendtgørelse af lov om valg af danske medlemmer til Europa-Parlamentet 

Lov om ændring af lov om valg af danske medlemmer til Europa-Parlamentet 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog i 2011 lokationerne for afvikling af valg og afstemninger. Ved 

seneste valg blev der udpeget alternative lokationer for tre valgsteder. Samti-

dig bad Byrådet om en administrativ evaluering af valgstedernes egnethed, og 

et oplæg til etablering af evt. et yderligere valgsted i Frederikssund by. 

Evaluering af lokationer for valg 

Valg til Folketinget og valg til Byrådet afvikles normalt altid på tirsdage. Når 

mange vælgere skal til og fra valgstederne efter normal arbejdstid, er der pres 

på både trafikafvikling og parkering. Selve valgafviklingen inde på valgsteder-

ne foregår hurtigt og smidigt efter indførelse af digitale valglister.  

 Frederikssundhallen: Her er til- og frakørselsmæssige udfordringer, 

som påvirker trafikafviklingen på Kalvøvej og generelt i nærheden af 

Sillebroen. De trafikale forhold afhjælpes mest muligt ved at supplere 

med manuel trafikregulering fra beredskabet i krydset ved Føtex.  

 Græse Bakkeby skole: Her er der trafikale udfordringer både om 

morgenen og om eftermiddagen, idet der samtidig med valgafviklin-

gen er normal undervisning, og dermed børn, som afleveres og hentes 

af deres forældre. Udfordringerne afhjælpes gennem betydelig skilt-

ning.  

 SIK: Der er ikke særlige udfordringer med trafikafvikling eller parke-

ring.  

 Skibby Idrætshal: Her er der ikke mulighed for at etablere særlige 

hjælpeforanstaltninger til trafikafvikling eller parkeringsforhold. Det er 

erfaringen, at såvel søndags- som tirsdagsvalg afvikles overordnet til-

fredsstillende på trods af udfordringerne.  

 Kignæshallen: Tilkørsels- og parkeringsforholdene fungerer dårligt 

ved tirsdagsvalg. Der er tale om en meget lille P-plads, og hjælpefor-
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anstaltninger som tvunget højresving ved udkørsel fra hallen/forbud 

mod at svinge til venstre fra Hovedgaden bliver ofte ikke respekteret 

af vælgerne. Det betyder, at der opstår unødige køer. 

Afvikling af valget den 25. maj 2014 på tre midlertidige lokationer fungerede 

administrativt tilfredsstillende. Fordi valget blev holdt en søndag, var der over 

hele dagen en jævn tilstrømning af vælgere til valgstederne. 

 Marienlystskolen: Kan fungere som valgsted ved søndagsvalg.  

 Lindegårdsskolen: Er på grund af tilkørsels- og parkeringsforhold 

ikke velegnet som valglokation, men kan benyttes i nødstilfælde ved 

søndagsvalg.  

 Møllegårdhallen: Kan bruges ved både tirsdags- og søndagsvalg. 

Parkeringsforholdene er gode, idet der er mulighed for parkering ved 

tre kommunale institutioner tæt på hallen, ligesom tilkørselsforholdene 

generelt medvirker til en smidig trafikafvikling til og fra valgstedet. 

Selve valglokalet er, som de øvrige haller, stort og rummeligt. 

Eventuelt ekstra valgsted i Frederikssund by  

Det vil være muligt at etablere et yderligere valgsted i Frederikssund by og 

samtidig etablere nye grænser mellem valgdistrikterne i byen, som fordeler 

vælgerne mere ligeligt på de tre lokationer. Udkast til ny valgdistriktsopdeling 

for Frederikssund bymidte fremgår af bilag 1. Udgiften skønnes at være på 

gennemsnitligt 0,350 mio.kr. pr. valg, og afhænger af, om der er tale om tirs-

dags- eller søndagsvalg, samt af om der er tale om ét eller to samtidige valg 

på valgdagen. 

Den nye hal på Ådalens skole vil, når den er færdigbygget om ca. 2 år, være 

velegnet som lokation for evt. nyt valgsted i Frederikssund syd, da den, både 

for så vidt angår placering, trafikforhold og størrelse, vurderes at opfylde be-

hovene.  

Fordelingen af stemmeberettigede vælgere ser således ud, hvis der etableres 

et yderligere valgsted i Frederikssund by: 

 Valgsted 1 = Frederikssundhallen med ca. 5.150 stemmeberettigede 

vælgere (ca. 3.550 færre vælgere). 

 Valgsted 2 = Græse Bakkeby Skole med ca. 5.000 stemmeberettigede 

vælgere (ca. 1.600 færre vælgere). 

 Valgsted 3 = Ådalens skole, hallen, med ca. 5.150 stemmeberettigede 

vælgere (nyt).  

 Valgsted 4 = SIK med ca. 6.150 stemmeberettigede vælgere 

(uændret antal).  

 Valgsted 5 = Skibby Idrætshal med ca. 6.600 stemmeberettigede 

vælgere (uændret antal).  
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 Valgsted 6 = Møllegårdhallen med ca. 6.400 stemmeberettigede væl-

gere (uændret antal).  

Tilforordnede ved valg og afstemninger 

Flere kommuner er begyndt at inddrage frivillige borgere som tilforordnede i 

forbindelse med modtagelse af brevstemmer i eget hjem og på valgdagen. At 

iværksætte en tilsvarende ordning i Frederikssund vil betyde, at der skal fore-

tages annoncering efter frivillige, ligesom valgsekretariatet skal sikre, at de 

frivillige klædes på til at kunne varetage opgaverne i samarbejde med valgor-

ganisationen. Frivillige vil kunne afhjælpe eventuelle vanskeligheder ved stille 

tilstrækkeligt mange tilforordnede efter hidtidig procedure. 

Der vil ikke være ekstraudgifter forbundet hermed, idet de frivillige tilforord-

nede vil modtage samme aflønning som de politisk udpegede tilforordnede. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Merudgiften ved etablering af yderligere 1 valgsted på 0,350 mio. kr. pr. valg 

kan ikke rummes indenfor eksisterende bevilling til valg.  

Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, 

at: 

1. Møllegårdhallen udpeges som ny permanent valglokation i Jægerpris  

2. Beslutning om, hvorvidt der skal etableres ét yderligere valgsted i Fre-

derikssund by udskydes til hallen på Ådalens skole er færdigbygget.  

3. Administrationen anmodes om at etablere et korps af frivillige tilfor-

ordnede, der kan bistå ved afvikling af opgaverne i forbindelse med 

valg og afstemninger. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

A stillede ændringsforslag om, at Oppe Sundby Skole bruges som valgsted 

indtil Ådalens Skole er færdigbygget. 

 

For stemte: Tina Tving Stauning (A) og Kim Rockhill (A). 

 

I mod stemte: Ole Søbæk (C), Poul Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), 

Hans Andersen (V) og John Schmidt Andersen (V). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Indstillingens punkt 1 og 2 anbefales.  

 

Indstillingens punkt 3 sat til afstemning: 

 

For stemte: Poul Henrik Hedeboe (F). 

 

I mod stemte:John Schmidt Andersen (V), Kim Rockhill (A), Tina Tving Stau-

ning (A), Kasper Andersen (O), Hans Andersen (V) og Ole Søbæk (C). 

 

Indstillingens punkt 3 forkastet.  
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Beslutninger: Tina Tving Stauning (A) stillede forslag om, at Oppe Sundby Skole bruge som 

valgsted indtil Ådalens Skole er færdigbygget. 

 

For stemte 9: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Inge Messerschmidt (O) og Pelle Andersen-Harild 

(Ø). 

 

Imod stemte 9: Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hedeboe (F), 

Kasper Andersen (O), Lars Thelander Bostrøm (O), Jens Ross Andersen (V), 

John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Indstillingens punkt 1 og 2 blev sat under afstemning. 

 

For stemte 17: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Poul Henrik Hedeboe (F), Inge Mes-

serschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander Bostrøm (O), Jens Ross 

Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg 

(V) og Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Undlod 1: Tom Lysgaard (E). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Poul Henrik Hedeboe (F) stillede forslag om, at administrationen anmodes om 

at etablere et korps af frivillige tilforordnede, der kan bistå ved afvikling af 

opgaverne i forbindelse med valg og afstemninger. 

 

For stemte 2: Poul Henrik Hedeboe (F) og Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Imod stemte 16: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Inge Mes-

serschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander Bostrøm (O), Jens Ross 

Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg 

(V). 

 

Forslaget forkastet. Den nuværende praksis fastholdes således. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

018627-2014 

Sag nr.  185 

 
 

I/S Vestforbrænding, samtykke til lån-
optagelse 

Lovgrundlag: Styrelseslovens § 60. Lånebekendtgørelsen § 2. I/S Vestforbrændings vedtæg-

ter. 

Sagsfremstilling: I/S Vestforbrændings bestyrelse har fremsendt anmodning til interessent-

kommunerne om at godkende en foreløbig låneramme for 2015 og 2016 på 

330 mio. kr.  

 Lånet skal finansiere varmeplan 2015 i Lyngby-Taarbæk samt anlægs-

udgifter til kraftvarmeanlæg og investeringer i forbindelse med var-

medistribution.  

 Lånet optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det 

år, hvor forpligtelsen bliver indgået (vedtægternes § 6, stk. 2-3). 

De nærmere detaljer om lånet er beskrevet i bilag, som er vedlagt.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at: 

1. I/S Vestforbrænding får godkendt foreløbig låneramme for 2015 og 

2016 på 330 mio. kr. til finansiering af de ovennævnte anlægsudgif-

ter.  

2. Lån optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det år, 

hvor forpligtelsen bliver indgået.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Anmodning i henhold til § 10, jf. § 6, stk. 2-3 (kopi vedlagt) 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2249625.pdf
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Journal nr.: 

007000-2014 

Sag nr.  186 

 
 

Forhøring af boligprojekt Bonderupvej 
2, 3600 Frederikssund 

Lovgrundlag: Planloven.  

Sagsfremstilling: Byrådet har 25. juni 2014 besluttet, at sende et forslag om opførelse af bolig-

bebyggelse på Bonderupvej 2 i forhøring efter planlovens § 23 c (indkaldelse 

af ideer og forslag inden der træffes beslutning om evt. at igangsætte kom-

mune- og lokalplanlægning).  

Ejer har ønsket arealet på ca. 27,5 ha udviklet til boligområde. Arealet er i dag 

i landzone. Ejendommen er en del af byfingeren, men ikke udlagt til byudvik-

ling i Kommuneplan 2013. 

Frederikssund har store byudviklingsmuligheder i Vinge og har også byomdan-

nelsesarealer med stor rummelighed i f.eks. Lille Bløden. Der er således store 

boligudbygningsmuligheder i Frederikssund i den gældende kommuneplan-

lægning. 

For at fremme mulighederne for at udvikle arealerne, har projektudviklerne 

tilbudt at betale for etablering af vejanlæg ved det nye område til Kornvæn-

get. Udviklerne er også indstillet på, at medvirke til dæmpning af støj fra sky-

debanen umiddelbart syd for projektarealet, hvis det er nødvendigt for at mu-

liggøre projektet. 

I høringsfasen er der kommet høringssvar fra Vestforbrændingen og fra Fre-

derikssund Øvelsesbane Amba af 1995, som begge udtaler sig imod boligud-

læg af hensyn til de fremtidige udviklingsmuligheder i de tilgrænsende er-

hvervsområder (vedlagt). Til illustration af afstandsforholdene er desuden 

vedlagt et bilag der viser afstande på hhv. 150m og 500m fra Vestforbrændin-

gen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fachefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk udvalg over for Økonomi-

udvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Udvalget drøfter om der skal åbnes mulighed for boligudbygning på 

arealet ved et kommuneplantillæg eller arealet skal fastholdes i land-

zone. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Udvalget anbefaler, at arealet fastholdes i landzone. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Zonering_vestforbrændingen 

 Høringssvar fra Vestforbrændingen 

 høringssvar Frederikssund Øvelsesbane 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2111379.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2234649.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2234952.pdf
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Journal nr.: 

022280-2013 

Sag nr.  187 

 
 

Endelig vedtagelse af kommuneplantil-
læg nr. 004 for en parcelhusbebyggelse 
ved Snogekær 

Lovgrundlag: Planloven. 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede på mødet den 9. oktober 2013, at 

igangsætte udarbejdelsen af et nyt lokalplanforslag for en storparcel beliggen-

de i Snogekær - et boligområde i Jægerspris. Lokalplanen skal give mulighed 

for åben/lavt boligbyggeri. Det er nødvendigt også at udarbejde et kommune-

plantillæg for området, idet kommuneplanens rammebestemmelser hidtil alene 

har åbnet op for tæt/lavt boligbyggeri i det nye lokalplanområde. 

Forslag til kommuneplantillæg nr. 004 (bilag 1) definerer derfor en ny ramme: 

B6.16, der giver mulighed for åben/lav boligbebyggelse i rammeområdet. Øv-

rige bestemmelser er identiske med de rammebestemmelser, der danner 

grundlag for det omliggende kvarterer omfattet af kommuneplanrammerne 

B.6.7 og B6.1. 

Planforslaget har været fremlagt i offentlig høring i perioden 21. marts 2014 til 

og med 23. maj 2014. Der er indkommet tre indsigelser og en bemærkning til 

planforslagene. Indsigelserne fremgår af vedlagte hvidbog (bilag 2) og er des-

uden vedlagt i deres fulde længde (bilag 3). Bilagene er identiske med bilag 2 

og 3 i sag om lokalplan nr. 064. Indsigelserne giver ikke anledning til ændrin-

ger i kommuneplanforslag nr. 004. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Forslag til kommuneplantillæg nr. 04 vedtages endeligt. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Anbefales. 
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Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Bilag 1: kommuneplantillæg nr. 004 endelig udgave 

 Bilag 2 : hvidbog 

 Bilag 3:Indsigelse til kp004 og lp 064 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/1872265.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2227441.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2227493.pdf
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Journal nr.: 

018299-2013 

Sag nr.  188 

 
 

Endelig vedtagelse af lokalplan nr. 064 
for en parcelhusbebyggelse ved Snoge-
kær i Jægerspris 

Lovgrundlag: Planloven. 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede på mødet den 9. oktober 2013, at 

igangsætte udarbejdelsen af et nyt lokalplanforslag, som ændrer en storparcel 

beliggende i Snogekær, et tæt/lav-åben/lavt boligområde i Jægerspris, til en 

parcelhusbebyggelse. 

Hele boligområdet blev oprindelig lokalplanlagt i 2004. Den parcel, som nær-

værende lokalplanforslag omhandler, blev udlagt til 21 tæt/lav-boliger. På 

grund af manglende efterspørgsel har kvarteret ikke kunne realiseres. Davæ-

rende investor gik konkurs og parcellen er overtaget af en lokal developer. Da 

markedet for parcelhusgrunde er i vækst, ønskes det aktuelle område i stedet 

anvendt til åben/lav-parceller. 

Lokalplanforslaget har været fremlagt i offentlig høring i perioden 21. marts 

2014 til og med 23. maj 2014. I forbindelse med høringen er der indkommet 3 

indsigelser samt en bemærkning. Indsigelserne samt administrationens be-

mærkninger hertil fremgår af bilag 2. Indsigelserne er ligeledes vedlagt som 

bilag 3. Bilag 2 og 3 er identiske med bilag 2 og 3 på sag om kommuneplantil-

læg nr. 004. 

På baggrund af indsigelserne har administrationen fundet det hensigtsmæs-

sigt, at sende et alternativt udstykningsforslag, udarbejdet af indsiger, i hø-

ring. Det foreslås at flytte adgangsvejen til det nye område mod vest for på 

den måde at mindske gener - primært billys - for de omboende. Ejer af plan-

området har ikke haft indvendinger mod det alternative forslag, som på man-

ge måder også sikrer en bedre udnyttelse af området. 

Indsigelser til den alternative udstykning er ikke modtaget. Administrationen 

anbefaler derfor, at planforslaget tilrettes som vist på lokalplanens bilag 2. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplanforslag nr. 064 for et åben - lavt boligområde ved Snogekær 

i Jægerspris vedtages endeligt, i det udstykningsplanen ændres såle-

des, at adgangsvejen flyttes mod vest jævnfør lokalplanforslagets bi-

lag 2. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Bilag 2:Hvidbog 

 Bilag 3:Indsigelse til kp004 og lp 064 

 Bilag 1:Lokalplanforslag 064 til endelig vedtagelse 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2181224.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2227489.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/1998999.pdf
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Journal nr.: 

011873-2013 

Sag nr.  189 

 
 

Lokalplan nr. 066 for byudviklingsom-
råde, Skibby Øst (§14-forbud) endelig 
vedtagelse 

Lovgrundlag: Planloven.  

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 27. maj 2014, at fremlægge forslag til lokalplan 066 for et 

byudviklingsområde ved Selsøvej i Skibby i offentlig høring. Planforslaget har 

været offentliggjort i perioden 12. juni 2014 til 11. august 2014. 

Der er i offentlighedsperioden indkommet to høringssvar til lokalplanforslaget. 

Plan- og Udviklingsudvalget har i forrige byrådsperiode, med hjemmel i Planlo-

vens § 14, nedlagt forbud mod arealoverdragelse. Teknisk Udvalg har ved 

vedtagelsen af forslaget til lokalplan vurderet, at den ansøgte arealoverførsel 

ville foregribe den fremtidige disponering af byudviklingen for Skibby øst, her-

under eksempelvis vejadgang og stiforbindelse til området. Den ansøgte ud-

stykning vil f.eks. være til hinder for, at der kan udlægges en evt. sti i arealets 

sydvestlige hjørne til Marbækskolen. 

Lokalplanens afgrænsning følger kommuneplanrammeområde B 4.20 fordi 

denne afgrænsning dækker et samlet areal for den fremtidige byudvikling i 

Skibby øst og derved mulighed for at lave en mere helhedsorienteret byudvik-

ling i området. Administrationen anbefaler at lokalplanen vedtages, således at 

skellinjer mod den eksisterende by mod nord og vest fastholdes og arealover-

førsler, som kan foregribe den fremtidige byudvikling, derved hindres. Der 

udarbejdes ny lokalplan ved konkret projekt - tidligst i 2019 jf. rækkefølgebe-

stemmelserne i Kommuneplan 2013-2025. Høringssvarene medfører ingen 

ændringer til planen. 

Der er foretaget teknisk rettelse på kortbilaget til planen. Skellinje der ikke må 

ændres er rettet til korrekt markering.  

Lokalplan, ansøgning og høringssvar med administrationens kommentar er 

vedlagt sagen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplan 066 for byudviklingsområde ved Selsøvej i Skibby vedtages 

endeligt.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  bilag_høringssvar 

 Arealoverførsel (markeret med nr. 2) 

 Bilag_ LP 066 for byudviklingsområde ved Selsøvej i Skibby 

 bilag_høringssvar med kommentar 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2219238.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/1738936.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2224629.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2244586.pdf
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Journal nr.: 

024174-2013 

Sag nr.  190 

 
 

Forslag til lokalplan 069 for parcelhus-
bebyggelse ved Ørnestens Vænge i Fre-
derikssund 

Lovgrundlag: Planloven og lov om miljøvurdering. 

Sagsfremstilling: Teknisk udvalg besluttede på sit møde den 9. april 2014, at der skulle igang-

sættes lokalplanlægning for konvertering af et område ved Ørnestensvænge 

fra række- og dobbelthusbebyggelse til parcelhusbebyggelse. Baggrunden for 

beslutningen er, at kommunen har solgt de sidste parcelhusgrunde i Sydbyen 

samtidig med, at interessen for parcelhusgrunde stadig er stor. 

Der er nu udarbejdet et forslag til lokalplan, der konverterer tre storparceller til 

ni parcelhusmatrikler. Lokalplanen fastholder i hovedtræk de bestemmelser, 

der gælder for de øvrige parcelhusområder i Sydbyen, dog med den væsentli-

ge ændring, at lokalplanen påbyder at den nye bebyggelse skal opføres som 

lavenergibebyggelse. Lokalplanforslaget lader det allerede anlagte fælles par-

keringsområde til rækkehusene bestå, men giver grundejerforeningen for Ør-

nestensvænge bemyndigelse til eventuelt at ændre parkeringspladserne til 

andre fælles formål. Det kunne være anlæg af petanquebane, legeplads, fæl-

les opholdsareal eller lignende. De ni nye parcelhuse vil få tinglyst en vejad-

gang henover arealet. I det nye lokalplanforslag reserveres der et ti meter 

bredt areal langs med Marbækvej til den kommende udvidelse af denne.  

Der er foretaget miljøscreening af lokalplanforslaget i henhold til lov om miljø-

vurdering af planer og programmer. På baggrund af screeningen og de udførte 

undersøgelser er det administrationens vurdering, at lokalplanforslaget ikke vil 

medføre væsentlig indvirken på miljøet i forhold til tidligere gældende plan-

lægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af lokal-

planforslaget. Dette skyldes, at lokalplanen omfatter et mindre område på 

lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som loven omhandler, ikke 

vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.3. Screeningen er vedlagt som 

bilag.  

Screeningen og lokalplanforslaget vedlægges.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Forslag til lokalplan 063 fremlægges offentligt i 8 uger.  

2. Der ikke udføres en miljøvurdering af lokalplanforslaget. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Anbefales. 

Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Miljøscreening (SMV) lokalplanforslag 069 (BILAG) 

 Lokalplanforslag 069 for parcelhusbebyggelse ved Ørnestens Vænge (BI-

LAG) 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2232868.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2248223.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2248223.pdf
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Journal nr.: 

014922-2014 

Sag nr.  191 

 
 

Projektforslag for konvertering til 
fjernvarme i energidistrikt 9 i Frede-
rikssund 

Lovgrundlag: Lov om varmeforsyning (LB 1184 af 14. december 2011) og bekendtgørelse 

om godkendelse af projekter for kollektiv varmeforsyning (B 566 af 2. juni 

2014).  

Sagsfremstilling: Frederikssund kommune har fra E.ON Danmark A/S modtaget ansøgning om 

godkendelse af projektforslag om konvertering fra naturgas til fjernvarme i 

fjernvarmeværkets energidistrikt 9 i Frederikssund by. Energidistrikt 9 omfat-

ter hele erhvervsområdet beliggende ved Holmensvej, Elsenbakken, Smedetof-

ten, Ellekær samt Frederiksværksvej 18-28. Den del af erhvervsområdet, der 

ligger ved Askelundsvej er i dag fjernvarmeforsynet.  

I Frederikssund Kommunes Varmeplanstrategi, oktober 2010, er dette er-

hvervsområde nævnt som et af de områder der med miljømæssig fordel even-

tuelt kunne konverteres fra naturgas til fjernvarme.  

Projektforslaget vedrører konvertering af op mod 80 nuværende større og 

mindre erhvervsvirksomheder. En oversigt over de virksomheder og ejendom-

me, der er omfattet af projektforslaget fremgår af projektforslagets bilag B. 

Det samlede nettovarmebehov i området er ca. 12.000 MWh. Det samlede 

bruttofjernvarmebehov (fjernvarmebehov incl. ledningstab) ved fuld konverte-

ring af området er ca. 13.000 MWh. Til sammenligning udgør det nuværende 

bruttofjernvarmebehov inden for det eksisterende fjernvarmeområde cirka 

75.000 MWh. 

Projektets samfundsøkonomi og selskabsøkonomi er sammenstillet med en 

referencesituation, hvor energidistrikt 9 fortsætter som naturgasområde.  

De samfundsøkonomiske beregninger viser, at der ved gennemførelse af det i 

projektforslaget beskrevne vil være en fordel på 8,4 millioner kr. over en 20 

årig periode sammenlignet med referencesituationen. Der er gennemført føl-

somhedsanalyser på den samfundsøkonomiske fordel ved gennemførelse af 

projektet. Beregningerne viser, at projektet fortsat vil være samfundsøkono-

misk fordelagtigt ved ændring i kalkulationsrenten på +/- 2%, ved ændringer i 

investeringsbehovet på +/- 10% samt ved ændringer i varmebehovet på +/- 

10%.  
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De selskabsøkonomiske beregninger viser, at der set over en 20 årig periode 

vil være et overskud på cirka 9.7 millioner kroner i nutidsværdi. I de selskabs-

økonomiske beregninger er det indregnet, at EON/Frederikssund Fjernvarme 

betaler kompensation til naturgasselskabet HMN efter de gældende regler. Der 

er gennemført følsomhedsanalyser på den selskabsøkonomiske fordel med 

ændringer i investeringen i fjernvarmesystemet og i varmebehov på +/- 10%. 

Alle disse beregninger viser at projektet vil være selskabsøkonomisk fordelag-

tigt. Kollektive varmeforsyningsanlæg er underlagt betingelse om indregning 

af nødvendige omkostninger ("hvile-i-sig-selv" princip). En selskabsøkonomisk 

fordel skal efter lovgivningens regler herom afspejles i forbrugernes varmepris.  

Det øgede fjernvarmebehov leveres som øget overskudsvarme fra Haldor Top-

søe (28%), Gaskedler (55%), Elkedel – når strømmen er billig – (10%) og de 

sidste 7 % fra kraftvarmeanlægget.  

Miljømæssigt reduceres CO2-emissionerne med 10.600 tons over en 20 årig 

periode, NOx-emissionerne reduceres i samme periode med 6,8 tons og par-

tikler med 26 kilo. SO2-emmissionerne er beregnet til at stige med 1.2 tons, 

hvilket skyldes den øgede brug af elkedlen, da produktion af el er forbundet 

med SO2-emission.  

Der er ikke forudsat tilslutningspligt til fjernvarme i forbindelse med projektet. 

Tre naturgasfyrede blokvarmecentraler, der forsyner CO-RO A/S, skal imidler-

tid, hvis distrikt 9 bliver fjernvarmeområde jf. de såkaldte blokvarmecentral-

regler i lovgivningen overgå til fjernvarme, når der er behov for større ændrin-

ger af anlæggene. 

Fjernvarmeledningerne forventes fremført i offentlig vej. Der forudses ikke 

behov for arealafståelser eller servitutpålæg. Tidsplanmæssigt forudsættes 

forsyning af fjernvarme påbegyndt til de første kunder ultimo 2014. 

Administrationen indstiller, at E-ON's projektforslag fremsendes til høring i 4 

uger hos de berørte parter jf. bekendtgørelse om godkendelse af projekter for 

kollektiv varmeforsyning.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Projektforslaget fremsendes i høring i 4 uger hos berørte parter. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Mandag den 08. september 2014 

Udvalget anbefaler, at forslaget sendes i høring i 4 uger hos de efter varme-

lovgivningen berørte parter, idet der samtidig gennemføres en 8 ugers høring i 

det berørte erhvervsområde. 

Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Projektforslag for konvertering til fjernvarme i Energidistrikt 9 i Frederiks-

sund (BILAG) 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2212040.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2212040.pdf
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Journal nr.: 

001781-2014 

Sag nr.  192 

 
 

2015 Ansøgning om pulje til løft af æld-
reområdet 

Lovgrundlag: Finansloven 2014.  

Lov om Social Service.  

Sagsfremstilling: Ældre og Sundhed har udarbejdet forslag til ansøgning for puljen til løft af 

ældreområdet 2015. 

I forbindelse med Aftale om Finanslov for 2014 er der afsat 1 mia. kr. årligt i 

en pulje til et permanent løft af indsatsen på det kommunale ældreområde. De 

afsatte midler udmøntes til kommunerne for et år af gangen. Udmøntningen af 

Ældremilliarden sker i 2014 og 2015 på baggrund af ansøgninger fra kommu-

nerne. Midlerne for 2015 er nu udmeldt. Der er ansøgningsfrist den 26. sep-

tember.  

Kommunernes andel udregnes ud fra en objektiv fordelingsnøgle og Frederiks-

sund Kommunes andel af puljen udgør i 2015 8,599 mio. kroner. Som følge af 

udmøntningen af puljen for 2014 er der allerede disponeret ca. 6,875 mio. 

kroner til lønninger til de oprettede stillinger og 623.000 kr. til drift af hoved-

rengøring, rengøring hos pårørende til demente, udgifter til kørsel samt drift af 

øvrige aktiviteter. Der er således 1,100 mio. kroner tilbage til udmøntning i 

2015.  

Ansøgningsskemaet er, som for puljen i 2014, bygget op om tre områder, der 

kan anvendes som inspiration til fokus i ansøgningen.  

 

1. Styrket rehabiliterings- og genoptræningsindsats.  

2. Bedre praktisk hjælp og personlig pleje.  

3. Bedre forhold for de svageste ældre, for eksempel på plejehjem.  

Ældre og Sundhed har udarbejdet to forslag til ansøgningen, hvori det for 

begge forslag foreslås, at de nuværende indsatser fortsætter i 2015. Oversig-

ten over nuværende indsatser der føres videre i 2015 kan ses i bilag 1. 

I processen er indkommet en række forslag til anvedelse af Ældrepuljen for 

2014. Det drejer sig om ansættelse af socialsygeplejerske, samt etablering af 

en række aktiviteter, herunder spise-venner, som foreslået af Ældrerådet og 

etablering af sansehave på Pedershave. Forslagene er skitseret i vedlagte bi-

lag.  

I august måned har Frederikssund Kommune fået mulighed for at leje en sen-
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geafdeling på Nordsjællands Hospital, Frederikssund Afdeling fra 1. januar 

2015. For at kunne etablere kommunale midlertidige pladser på hospitalet er 

der behov for udvidelse af normeringen, idet antallet af pladser øges fra 14 til 

24 hen over 2015. Pladserne anvendes til rehabiliteringsindsats for ældre, og 

er derfor omfattet af kriterierne for Ældrepuljen. På den baggrund foreslås, at 

de resterende Ældrepuljemidler anvendes til finansiering af medarbejdere til 

de nye midlertidige pladser på hospitalet.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Bevillingen er økonomisk neutral, da tilskuddet under Ældreområdet svarer til 

udgifterne. 

Indstilling: Sundhedschefen indstiller, at Velfærdsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at: 

1. De igangsatte initiativer videreføres i 2015.  

2. De resterende 1,1 mio. kr. anvendes til personale ved udvidelse af 

midlertidige pladser fra 14 til 24 på Frederikssund Hospital i 2015. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 04. september 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Hans Andersen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 

Emilie Tang (V) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Bilag 1 - Beregningsark Ældrepuljen 2015 (foreløbigt) 

 Bilag 2 - Forslag til nye indsatser i forbindelse med ældrepuljen for 2015 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2226347.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2226135.pdf
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Journal nr.: 

016922-2014 

Sag nr.  193 

 
 

Nedlæggelse af LBR og initiativ til op-
rettelse af nyt Vækstforum 

Lovgrundlag: Lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæftigelsesindsats. 

Sagsfremstilling: I reformen af beskæftigelsesindsatsen der blev indgået forlig om i juni måned, 

ophører Det Lokale Beskæftigelsesråd (LBR) og erstattes af Regionale Ar-

bejdsmarkeds Råd (RAR). Loven er endnu ikke vedtaget, men af forliget frem-

går det, at den enkelte kommune kan vælge at opretholde LBR.  

Der skal derfor tages stilling til, om og hvordan Frederikssund kommune øn-

sker at dialogen og samarbejdet med arbejdsmarkedets parter og andre inte-

ressenter skal videreføres. 

LBR består i dag af en række repræsentanter for udpegningsberettigede fagli-

ge organisationer fra hhv. arbejdstager og arbejdsgiversiden, Danske Handi-

caporganisationer (DH), de praktiserende læger m.fl. LBR’s nuværende opga-

ver er overordnet: 

 At rådgive byrådet om arbejdsmarkedsforhold og beskæftigelsesind-

satsen generelt, herunder at afgive høringssvar til Beskæftigelsesplan 

og Resultatrevision. 

 På baggrund af en statslig bevilling at igangsætte initiativer, der kan 

udvikle beskæftigelsesindsatsen. 

 At kontrollere beskæftigelsesindsatsen i Jobcenteret, særligt i forhold 

til overholdelsen af spillereglerne for den virksomhedsrettede indsats. 

LBR´s opgaver overtages i høj grad af de nye Regionale Arbejdsmarkeds Råd 

og varetages i øvrigt i dag også af Ministeriet og Styrelsen, Beskæftigelsesre-

gionerne, Ankestyrelsen m.fl.  

Der vil fremover ikke være nogen statslig bevilling til at iværksætte initiativer. 

Interessen for deltagelsen i LBR har igennem årene været vigende. I 2014 er 

arbejdsgiversiden kun repræsenteret af 2 medlemmer og FTF, AC og PLO har 

ikke udpeget medlemmer. 

Det er af stor administrativ og politisk vigtighed at der sikres en god dialog 

med de lokale interessenter på beskæftigelses-, uddannelses- og erhvervsom-
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rådet i Frederikssund. 

Jobcenteret er i dag i dialog og løbende samarbejde med de faglige organisa-

tioner og A-kasser om beskæftigelsesindsatsen. Dette samarbejde vil naturlig-

vis fortsætte og vil efter behov blive intensiveret med inddragelse af repræ-

sentanter for Vækstudvalget, når der behandles emner af politisk relevans. 

Til at sikre den politiske og strategiske dialog vedr. vækst og udvikling i Frede-

rikssund kan der oprettes et bredt og lokalt forankret vækstforum i kommu-

nen.  

Formålet med Vækstforum kunne være: 

 At styrke væksten i Frederikssund Kommune. 

 At udvikle arbejdsstyrkens kompetenceniveau. 

 At medvirke til at identificere og udvikle strategiske mål der er afgø-

rende for udviklingen og væksten i Frederikssund Kommune. 

 At skabe, netværk, samarbejde og handlekompetence mellem er-

hvervsliv, uddannelsesinstitutioner, arbejdsmarkedets parter, lokale 

ildsjæle og politikere. 

Vækstforum kunne i udgangspunktet afholde to årlige møder, hvor den aktuel-

le situation vedr. den private vækst drøftes samt hvilke initiativer, der på den 

kortere bane (ind til 2 år) vil kunne øge væksten – altså med fokus på umid-

delbart realiserbare initiativer o.lign. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Der vil fremover ikke være nogen statslig bevilling til at iværksætte initiativer i 

forbindelse med denne indsats, som LBR har varetaget. 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Arbejdsmarked og Sundhed indstiller, at Vækstudval-

get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

 

1. LBR ikke videreføres, når det lovgivningsmæssige grundlag bortfalder. 

2. Der tages initiativ til at oprette et Vækstforum i Frederikssund, der skal 

varetage dialogen mellem bl.a. erhvervsliv, uddannelsesinstitutioner, 

arbejdsmarkedets parter og Byrådet. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 02. september 2014 

Anbefales. 

 

Lars Jepsen-Sølvhøj (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Pelle Andersen-Harild (Ø) stillede følgende forslag: 

 

Der oprettes ikke et vækstforum, idet formålet er ensidigt økonomisk vækst-

orienteret og ikke bæredygtigt. Et netværk af arbejdsgivere, arbejdstagere og 

jobcenter opretholdes som et lokalt beskæftigelsesråd med det formål at 

fremme beskæftigelse. 

 

For stemte 1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Imod stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hede-

boe (F), Inge Messerschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt An-

dersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Vækstudvalgets og Økonomiudvalgets indstilling blev herefter sat under af-

stemning. 

 

For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hede-

boe (F), Inge Messerschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt An-

dersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

 

Imod stemte 1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

003393-2014 

Sag nr.  194 

 
 

Beskæftigelsesplan 2015 

Lovgrundlag: Lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæftigelsesindsats. 

Sagsfremstilling: Beskæftigelsesplanen er Frederikssund Kommunes plan for, hvordan kommu-

nen vil imødekomme de beskæftigelsespolitiske udfordringer i 2015. Bekendt-

gørelse nr. 1541 af 15. december 2013 fastsætter kravene til indholdet i pla-

nen. Kravene er indarbejdet i en skabelon udarbejdet af  

Styrelsen for Arbejdsmarked og Rekruttering. Nærværende plan følger denne 

skabelon og systematik. 

 

Beskæftigelsesplanen for Frederikssund er tilstræbt at være fokuseret, kortfat-

tet og læsevenlig. Både udfordringer og indsatser (strategier) er fokuseret og 

prioriteret til de væsentligste. Det betyder samtidig, at ikke alle facetter af 

beskæftigelsesindsatsen er direkte berørt i planen, men naturligvis varetages 

af jobcenteret. 

 

Det overordnede mål for beskæftigelsespolitikken er at medvirke til at øge 

udbuddet af relevant kvalificeret arbejdskraft og i sidste ende begrænse ande-

len af befolkningen på offentlig forsørgelse. Planen redegør - med afsæt i 

resultatrevisionen for år 2013 og med de 4 ministermål for 2015 som omdrej-

ningspunkt - for, hvordan jobcentret påtænker at tilrettelægge indsatsen i 

2015.  

 

Som noget nyt melder Beskæftigelsesministeren ikke konkrete målepunkter og 

målinger ud, og der er ikke længere krav om, at kommunerne fastsætter 

kvantitative resultatkrav. Vækstudvalget har på mødet i maj 2014 besluttet, at 

der i Beskæftigelsesplan 2015 skal være konkrete målepunkter og resultat-

krav. De konkrete mål (resultatkrav) fastsættes i januar 2015 af Vækstudval-

get med udgangspunkt i de seneste prognoser for ledighedsudviklingen og 

beskæftigelsen.  

I beskæftigelsesplan 2015 er der indledningsvist beskrevet udfordringerne i 

Frederikssund på de fire områder, som ministeren har valgt at prioritere for 

2015. Summarisk ser det således ud: 
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1. Mange unge har ikke en uddannelse 

2. Få førtidspensionister og langvarige sygedagpengemodtagere, men en 

høj andel af langvarige kontanthjælpsmodtagere og relativt få har 

fleksjob 

3. Ingen stigning i langtidsledigheden, en relativ stor andel langtidsledige 

kontanthjælpsmodtagere 

4. Målene om øget virksomhedsrettet indsats blev indfriet i Frederikssund 

På denne baggrund og med fokus på de lokale udfordringer er der formuleret 

mål og strategier på følgende områder: 

1. Flere unge skal have en uddannelse - begrænse antallet på uddannel-

seshjælp 

2. Langvarige modtagere af offentlig forsørgelse skal have en tværfaglig 

og sammenhængende indsats - begrænse tilgangen til førtidspension 

og begrænse antallet af langvarigt forsørgede  

3. Langtidsledigheden skal bekæmpes - begrænse antallet af ledige der 

har været ledige i min. 80 % af tiden inden for det seneste år 

4. En tættere kontakt og dialog med virksomhederne - besættelse af or-

dinære job, etablering af nye fleksjob og flere jobrotationsforløb 

For nærmere beskrivelser af udfordringer, mål, strategier og indsatser henvi-

ses til Beskæftigelsesplanen, der er vedhæftet som bilag. 

Jobcenteret har den 11. august 2014 modtaget Beskæftigelsesregionens be-

mærkninger til Beskæftigelsesplan 2015. Bemærkningerne er vedlagt som 

bilag. 

Jobcenteret har den 22. august 2014 modtaget LO Hovedstadens bemærknin-

ger til Beskæftigelsesplan 2015. Disse er ligeledes vedlagt som bilag. 

LBR har på møde den 26. august 2014 afgivet høringssvar og anbefaler Be-

skæftigelsesplan 2015 til vedtagelse i Byrådet, jf. vedlagte høringssvar af 26. 

august 2014. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Jobcenterchefen indstiller, at Vækstudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at: 

1. Beskæftigelsesplan 2015 godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 02. september 2014 

Anbefales. 

 

Lars Jepsen-Sølvhøj (A) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  

 

Bilag:  Beskæftigelsesplan 2015 

 Beskæftigelsesregionens bemærkninger til Beskæftigelsesplan 2015 

 LO Hovedstadens bemærkninger til Frederikssund Komunes Beskæftigel-

sesplan 2015 

 Høringssvar fra LBR til Beskæftigelsesplan 2015 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2203562.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2236327.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2236328.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2236328.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000787-2014/2237526.pdf
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Journal nr.: 

019890-2014 

Sag nr.  197 

 
 

Ændring af frist for ændringsforslag til 
budget 2015-2018 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 38. 

Forretningsorden for Frederikssund Byråd § 11, stk. 2. 

Sagsfremstilling: Byrådet fastsatte, i forbindelse med 1. behandlingen af forslag til budget 

2015-2018 den 10. september 2014, en frist for fremsættelse af ændringsfor-

slag til budgettet. Fristen blev fastsat til den 26. september 2014 kl. 18.00. 

Borgmesteren foreslår, på baggrund af ønske fra flere af Byrådets partier om 

bedre tid til at udarbejde ændringsforslag, at fristen ændres til den 26. sep-

tember 2014 kl. 24.00. 

Adgangen til at fastsætte en frist for fremsættelse af ændringsforslag med 

hensyn til sager, som undergives 2 behandlinger, fremgår af Byrådets forret-

ningsordens § 11, stk. 2. Fristen indebærer, at ændringsforslag, der fremsæt-

tes efter fristens udløb, ikke kan behandles med mindre Byrådet med stemme-

flerhed samtykker deri. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger.  

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller til Byrådet, at: 

1. Fristen for fremsættelse af ændringsforslag til budgetforslag 2015-

2018 ændres til den 26. september 2014 kl. 24.00. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

016994-2014 

Sag nr.  195 

 
 

Køb af ejendom 

Offentlig beslutning: Økonomiudvalgets indstilling blev sat under afstemning. 

 

For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hede-

boe (F), Inge Messerschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt An-

dersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

 

Undlod 1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 

  

 

Sager til behandling 
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Journal nr.: 

016681-2014 

Sag nr.  196 

 
 

Vinge Centrum 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Udviklingen af Vinge centrum er planlagt til at starte i 2015 med dannelsen af 

et udviklingsselskab, der er 100% ejet af en privat investor. Som en del af 

grundlaget for dannelsen af udviklingsselskabet har kommunen arbejdet med 

at sikre lejeaftaler til de første 30.000 m². byggeri, der skal opføres i Vinge 

Centrum af udviklingsselskabet.  

Det har – jævnfør Byrådets beslutning i april 2014 om den samlede økonomi i 

Vinge - ligeledes været forudsat, at kommunen indgår som en aktiv partner 

ved at garantere lejen for en del af de 30.000 m²., der skal opføres. I sagen 

fra april indgik der en fordeling der betød, at Frederikssund kommune skulle 

garantere lejen af 7.500 m²., hvoraf halvdelen kunne genudlejes til formål, 

som kommunen må støtte, eksempelsvis erhvervsfremme. 

Da der på nuværende tidspunkt er indgået lejeaftaler for langt hovedparten af 

byggeriet, vil en kommunal lejegaranti svarende til 5.500 m². sikre udviklings-

selskabet et godt udgangspunkt med lejeaftaler knyttet til samtlige 30.000 m². 

I det stationsnære område, som udviklingsselskabet udvikler, vil opgaven væ-

re at opføre de første 30.000 m². incl en station, samt gennemføre yderligere 

ca. 120.000 m². byggeri, i næste etape.  

For kommunen vil en garanti af lejen for de 5.500 kvm. medføre et krav om 

deponering, svarende til omkostningerne ved at opføre de lejede kvm. Depo-

neringen er skønnet til omkring 113 mio. kr., som kommunen skal tage af 

kommunekassen og afsætte på en særlig konto. Staten stiller krav om depo-

nering for at kommunerne ikke skal have en likviditetsmæssig fordel af at leje i 

stedet for at bygge nyt eller købe et aktiv.  

Den af kommunen garanterede huslejeindtægt for udviklingsselskabet, vedrø-

rende de 5.500 m². skønnes at udgøre ca. 6 mio. kr. om året (ekskl. moms), 

baseret på en vurderet markedsleje. Såfremt kommunen udlejer en del af de 

garanterede m². til tredjemand, vil kommunens nettoudgifter følgeligt blive 

reduceret.  

På oktobermødet vil der blive fremlagt en sag, hvor Byrådet skal tage stilling til 

hvilke funktioner man ønsker at placere i Vinge. De foreslåede aktiviteter vil 

omhandle børnehus, energihus, fitness og bevægelse, kampsport, bibliotek, 

sundhed og konference/multisal. En del af funktionerne vil være velegnede til 

genudlejning. 
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Bevilling: Der foreslås indarbejdet budget til garanteret husleje i forbindelse med Budget 

2015 samt tilbageførelse af deponering.  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Deponeringen vil blive gradvist tilbageført til kommunen, ligeligt over 25 år. 

Kommunen har mulighed for at ansøge om en reduktion af deponeringsforplig-

telsen i forhold til Økonomi- og Indenrigsministeriet. En delvis dispensation for 

at deponere vil reducere deponeringskravet til kommunen. Med udgangspunkt 

i den fulde deponering på skønsmæssigt 113 mio. kr., vil deponeringen blive 

gradvist tilbageført til kommunekassen med ca. 4,5 mio. kr. om året i 25 år. 

Det anbefales, at som udgangspunkt, indarbejdes den fulde garanterede hus-

leje på ca. 6 mio. kr. i kommunens budget, fra 2016 samt den gradvise tilba-

geførelse af deponering til kommunekassen med ca. 4,5 mio. kr. om året fra 

2017. Bemærk at huslejeudgifterne vil øge kommunens serviceudgifter og skal 

indeholdes i servicevækstrammen. 

I det nuværende oplæg til Budget 2015 er deponeringen på 113 mio. kr. ind-

arbejdet.  

Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller at Økonomiudvalget over for 

Byrådet anbefaler, at: 

1. Der træffes beslutning om, at Frederikssund Kommune garanterer leje af 

5.500 m². i de første 30.000 m². i Vinge centrum. I den forbindelse indar-

bejdes garanteret husleje på ca. 6 mio. kr. om året i budget 2015 fra 2016 

samt gradvis tilbageførelse af deponering til kommunekassen med ca. 4,5 

mio. kr. om året fra 2017. 

2. Garantien indgår som et juridisk bindende dokument i det udbud der sene-

re gennemføres i forhold til etableringen af et udviklingsselskab. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. september 2014 

Anbefales.  
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Beslutninger: Økonomiudvalgets indstilling blev sat under afstemning. 

For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hede-

boe (F), Inge Messerschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt An-

dersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

Imod stemte1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

Indstillingen tiltrådt. 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 

 

Offentlig beslutning: Økonomiudvalgets indstilling blev sat under afstemning. 

For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 

(A), Kim Rockhill (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), 

Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hede-

boe (F), Inge Messerschmidt (O), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt An-

dersen (V), Jørgen Bech (V) og Kristian Moberg (V). 

Imod stemte 1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

Indstillingen tiltrådt. 

Morten Skovgaard (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V) og 

Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 

 


